
Protokół Nr IX/2007
z obrad IX zwyczajnej sesji Rad Gminy Przywidz

w dniu 30 sierpnia 2007 roku.

Obrady IX zwyczajnej sesji Rady Gminy Przywidz otworzyła Pani Krystyna Podgórska – 
Przewodnicząca Rady Gminy, stwierdzając na podstawie listy obecności prawomocność 
obrad.
Radnych obecnych było -12.
Radni nieobecni:

1) Piotr Huniewicz
2) Zdzisław Gackowski
3) Dariusz Stasiak

Obrady sesji rozpoczęto w Gminnym Ośrodku Kultury w Przywidzu o godzinie 16-tej a 
zakończono o godz. 1720 .
Przewodnicząca Rady Gminy -  przywitała radnych, Wójta Gminy i pracowników Urzędu, 
sołtysów,  radnych powiatowych  oraz gospodarza obiektu.
Pani Krystyna Podgórska -  odczytała porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Sprawy regulaminowe.

a) zatwierdzenie porządku obrad.
b) przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy.

3. Informacja Wójta Gminy Przywidz z działalności i realizacji podjętych uchwał 
w okresie międzysesyjnym.

4. Interpelacje radnych.
5. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawach:
1) przystąpienia Gminy Przywidz do opracowania i realizacji projektu p.n. „Budowa 

centrów informacji turystycznej – Bramy Kaszubskiego Pierścienia”, realizowanego 
w ramach Programu Organizacji i Rozwoju Turystyki „Kaszubski Pierścień”,

2) przekazywania  sołectwom składników mienia komunalnego do korzystania,
3) przekazania sołectwu Przywidz do administrowania składników mienia komunalnego,
4) wysokości stawki procentowej opłaty adiacenckiej,
5) oddania w dzierżawę nieruchomości położonej w Przywidzu przy ul. Cisowej  4, 

w drodze bezprzetargowej,
6) sprzedaży  nieruchomości  położonej w Kierzkowie, Miłowie i Hucie Dolnej, 

wchodzących w skład gminnego zasobu nieruchomości,
7) przyjęcia Systemu Profilaktyki i Opieki Nad Dzieckiem i Rodziną na lata 2007-2013,
8) przyjęcia Strategii Integracji i Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy 

Przywidz na lata 2007-2013,
9) zmiany budżetu Gminy Przywidz na 2007 rok.
6) Zapytania  i wnioski mieszkańców Gminy Przywidz.
7) Wnioski i oświadczenia radnych.
8) Zakończenie obrad. 

Zapytała czy są uwagi do porządku obrad?
Pani Bożena Mielewczyk-Zawada – Wójt Gminy – wnioskowała o zdjęcie z porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie opłaty adiacenckiej, gdyż zostaną wprowadzone poprawki do 
ustawy o gospodarce nieruchomościami. W tej chwili projekt ustawy jest w Senacie.  



Następnie Pani Wójt proponowała drugą zmianę do porządku obrad polegającą na 
wprowadzeniu  do w/w porządku projektu uchwały w sprawie współpracy partnerskiej z 
Gminą Burghaslach w Niemczech. Z projektem tej uchwały radni zostali zapoznani na 
posiedzeniach komisji. 
Przewodnicząca Rady Gminy – kto z Państwa radnych jest za wprowadzeniem powyższych 
zmian do porządku obrad?
Głosowanie
Radni przy 12 głosach za, przyjęli poprawki do w/w porządku obrad.
Pani Krystyna Podgórska – zaproponowała, aby punkt  5.4. z porządku obrad wykreślić 
i wprowadzić punkt 5.10. – rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie współpracy partnerskiej 
z Gmina Burghaslach w Niemczech. 

ad.2. b. Przewodnicząca Rady Gminy -  w związku z tym, że radni nie wnieśli pisemnych 
uwag do protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy, uważam, że protokół został przyjęty. 
Dodała, że Statut Gminy Przywidz, uchwalony w dniu 26.04 br. został opublikowany w 
Dzienniku Urzędowym Województwa Pomorskiego w dniu 31.07.2007 r. 

ad.3. Wójt Gminy – przedstawiła Informację z działalności Wójta oraz realizacji uchwał 
Rady Gminy za okres 01 lipca – 29 sierpnia 2007 roku . ( w zał.).
Pani Wójt Gminy -  przedstawiła prezesa Kancelarii Prawnej KONEKSJA, który  dzisiaj 
zastępuje mecenasa Skalskiego.
Ponadto Pani Wójt wręczyła nauczycielom  akty:
- powierzenia obowiązków dyrektora Szkoły Podstawowej w Trzepowie Pani Małgorzacie 
Elwart,
- powierzenia obowiązków dyrektora Zespołu Szkół w Przywidzu Panu Zbigniewowi Kowal 
– nieobecny,
- mianowania Pani Ludmile Uznańskiej i Panu Adamowi Matczak .
Pani Krystyna Podgórska – złożyła w/w gratulacje, życząc sukcesów w dalszej pracy 
zawodowej. 

ad.4. Interpelacje radnych.
Radny Jerzy Jusiak -  jako przewodniczący komisji gospodarczej odczytał wniosek 
skierowany do Komisji Rewizyjnej.
- Komisja Gospodarcza Rady Gminy Przywidz wnioskuje o sprawdzenie domniemanych 
nieprawidłowości w wydatkowaniu budżetu zwłaszcza gdy chodzi o firmę Millenium i 
Dewab Consult zawartych w informacji złożonej do Rady Gminy w dniu 13.08.2007r. przez 
wicewójta p. Romualda Gizowskiego. ( wniosek w zał.)
Przewodnicząca Rady Gminy -  proszę radnych o podjęcie decyzji, czy przyjmują powyższy 
wniosek, którym zajęłaby się komisja rewizyjna . 
Głosowanie
Za w/w wnioskiem głosowało 12 radnych, przeciw -0, wstrzymujące – 0.
Innych interpelacji radni nie zgłosili.

ad.5. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawach:
1.przystąpienia Gminy Przywidz do opracowania i realizacji projektu p.n. „Budowa 
centrów informacji turystycznej – Bramy Kaszubskiego Pierścienia”, realizowanego w 
ramach Programu Organizacji i Rozwoju Turystyki „Kaszubski Pierścień”.
Przewodnicząca Rady Gminy – poprosiła Panią Wójt o komentarz do w/w projektu uchwały.
Wójt Gminy – projekt uchwały jest bardzo korzystny dla gminy, ponieważ daje nam szanse 
uczestniczenia w projekcie, który znajduje się na liście indykatywnej Urzędu 



Marszałkowskiego. Dofinansowanie z Unii Europejskiej do tego projektu wynosi ok. 75% a 
udział gminy – ok. 25%. Celem projektu jest uruchomienie w każdej z Gmin punktów 
informacji turystycznej. Na dzień dzisiejszy jesteśmy jedyną gminą z powiatu gdańskiego, 
która uczestniczy w tym programie. 
Przewodniczący komisji gospodarczej- wyraził pozytywną opinię komisji do w/w projektu 
uchwały.
Pytań radni nie wnieśli.
Pani Krystyna Podgórska – zarządziła głosowanie nad w/w uchwałą.
Przy 12 głosach za, radni przyjęli uchwałę.
Przewodnicząca Rady Gminy – stwierdzam, że Rada Gminy Przywidz przyjęła w/w uchwałę.
( uchwała Nr IX/82/2007 w zał.).

ad.5.2. przekazywania sołectwom składników  mienia komunalnego do korzystania.
Wójt Gminy – w uzasadnieniu do uchwały powiedziała, że projekt uchwały ma na celu 
włączenie sołtysów i rady sołeckiej do dysponowania mieniem gminnym.  Mam tu myśli 
boiska, place zabaw, urządzenia znajdujące się na boiskach i placach zabaw. Rada sołecka 
będzie mogła korzystać z funduszu  sołeckiego, zlecając drobne prace porządkowe.
Pan Jerzy Migas – komisja społeczna wyraziła pozytywną opinię do w/w projektu uchwały.
Radni uwag nie zgłosili.
Przystąpiono do głosowania.
Przy 12 głosach za, radni przyjęli w/w uchwałę.
Przewodnicząca Rady Gminy – stwierdziła, że Rada Gminy Przywidz podjęła jednogłośnie 
w/w uchwałę. ( w zał. uchwała Nr IX/83/2007).

ad.5.3. przekazania sołectwu Przywidz do administrowania składników mienia 
komunalnego.
Wójt Gminy – zgodnie z wcześniejszą uchwałą, przekażemy sołtysowi i radzie sołeckiej w 
Przywidzu działkę Nr 329 o pow. 0,23 ha, na której został urządzony plac zabaw dla dzieci.
Pani Krystyna Podgórska – poprosiła o opinię komisję społeczną.
Przewodniczący komisji społecznej  - komisja zaakceptowała projekt w/w uchwały. 
Radny Jerzy Jusiak -  pytał o dodatkowe środki dla sołectwa z tytułu przekazania i utrzymania 
placu zabaw?
Wójt Gminy -  tak, w przyszłorocznym budżecie będą dodatkowe środki dla sołectwa 
Przywidz na utrzymanie placu zabaw. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Pan Jan Sikorski -  na terenie Przywidza są 3 place 
zabaw. 2  są na terenie gminnym a 1 jest na terenie Gospodarstwa „Zielona Brama”. Czy te 
place zabaw również będą przekazane sołectwu? 
Wójt Gminy – jeśli chodzi o plac zabaw przy kościele, będą musiały być podpisane 
trójstronne porozumienia. Natomiast na osiedlu WIOSNA jest inny problem i musimy go 
również w najbliższym czasie rowiązać. 
Innych uwag radni nie zgłosili.
Przewodnicząca Rady Gminy – poddała pod głosowanie w/w uchwałę.
Radni jednogłośnie przyjęli uchwałę. ( 12 głosów za).
Pani Krystyna Podgórska – stwierdzam, że Rada Gminy Przywidz przyjęła w/w uchwałę. 
( w zał. uchwała Nr IX/84/2007)

ad.5.4. oddania w dzierżawę nieruchomości położonej w Przywidzu przy ul. Cisowej 4, w 
drodze bezprzetargowej.



Przewodnicząca Rady Gminy -  na obradach komisji padła propozycja, aby z projektu 
uchwały wykreślić z § 1 punkt 4. 
Poddała pod głosowanie wykreślenie z § 1 punktu 4 dot. ustalenia minimalnej stawki czynszu 
dzierżawnego za 1m2 powierzchni użytkowej pomieszczeń i gruntu w stosunku miesięcznym 
za dzierżawę pomieszczeń położonych na parterze, w piwnicy, za dzierżawę garażu i za 
dzierżawę 1m2 gruntu.
Głosowanie
za – 9 
przeciw – 0
wstrzymujące – 3
Pani Krystyna Podgórska – stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła w/w poprawkę do uchwały.
Wójt Gminy -  wcześniej została podjęta uchwała, która obliguje wójta do podjęcia działań 
zmierzających do likwidacji Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Przywidzu. Jednym z 
moich działań jest przygotowanie powyższej uchwały. Przy zawieraniu umów dzierżawy na 
czas dłuższy niż 3 lata, stosuje się tryb przetargowy.  Rada Gminy może wyrazić zgodę na 
odstąpienie  od obowiązku przetargowego. Wybór trybu bezprzetargowego pozwoli na 
zawarcie umowy dzierżawy z podmiotem, który przejmie świadczenie usług.
Przewodnicząca Rady Gminy -  poprosiła o wyrażenie opinii do w/w  uchwały komisję 
społeczną.   
Przewodniczący Komisji społecznej -  po wniesieniu poprawki dot. punkt 4, komisja 
pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały.
Pytania radnych:
Radna Krystyna Dey –  pytała  o dzierżawę Apteki. We wniosku dyrektora GZOZ nie jest 
wymieniona Apteka. Czy po prywatyzacji ośrodka przestanie mieścić się w budynku GZOZ 
Apteka?  Czy nie dojdzie do sytuacji takiej, że nie będziemy mieli Apteki w Przywidzu? 
Umowa z Panią Kuźmicką podpisana jest do 31.12.2007 roku. Moi wyborcy wyrażają wolę, 
aby Apteka po prywatyzacji ośrodka pozostała w budynku GZOZ-u.
Wójt Gminy – do prywatyzacji GZOZ-u dojdzie wówczas, gdy radni podejmą ostateczną 
decyzję. Po ostatnim spotkaniu na komisji społecznej proces prywatyzacji został wstrzymany. 
Państwo radni muszą zdecydować  czy mam czynić  dalsze działania zmierzające do zmiany 
firmy funkcjonowania GZOZ-u.
Jeśli chodzi o Aptekę, to najważniejszym jest funkcjonowanie ośrodka z gabinetami, które są 
niezbędne i zawarte w kontrakcie. Podmiot, który przejmie usługi medyczne, będzie musiał 
zapewnić funkcjonowanie niezbędnych gabinetów. Jeśli starczy miejsca na Aptekę w ośrodku 
zdrowia, to na pewno ona tam będzie. Jeśli nie starczy miejsca, to trzeba będzie pomyśleć o 
innej lokalizację. Na pewno wszystkim nam zależy, aby była co najmniej jedna Apteka w 
naszej gminie. 
Radna Krystyna Dey -  jeśli do końca br. prywatyzacji ośrodka zdrowia nie przeprowadzimy, 
to może zaistnieć taka sytuacja, żę od 01 stycznia 2008 roku nie będziemy mieć Apteki? Nie 
znamy terminu prywatyzacji ośrodka zdrowia.
Wójt Gminy -  jeśli radni nie podejmą zdecydowanego stanowiska w sprawie prywatyzacji, to 
obecny  dyrektor GZOZ zadecyduje o adaptacji ośrodka i wówczas wypowie się czy starczy 
mu miejsca na tego typu działalność. 
Radny Jerzy Jusiak – na razie nie dążymy jeszcze do prywatyzacji. W takim razie jaki cel ma 
ta uchwała?
Wójt Gminy -  ta uchwała na dzień dzisiejszy nie rodzi żadnych skutków prawnych. Gdy nie 
będzie prywatyzacji, uchwała nie będzie realizowana. Podejmuje się ją w trosce o 
przygotowanie prawidłowej oferty.
Radny Jerzy Jusiak – nie podejmujmy tej uchwały dzisiaj. Jest niekompletna. 



Wójt Gminy – w ramach dobrej współpracy zaproponowałam Państwu, abyście sami ustalili 
czynsz dzierżawny. i czuli się również odpowiedzialni za te działania. Zgodnie z prawem 
mogę sama wprowadzić stawki czynszu dzierżawnego. 
Radna Krystyna Dey – czy jest sens dzisiaj podejmować uchwałę? Powyższą uchwałę 
możemy podjąć, w momencie gdy zapadnia decyzja co do formy ośrodka zdrowia. 
Przewodnicząca Rady Gminy – poprosiła o powtórzenie opinii komisji społecznej.
Pan Jerzy Migas – opinia komisji społecznej była pozytywna do w/w uchwały.
Wiceprzewodniczący Rady Gminy -  jeśli dalej będziemy się droczyć z prywatyzacją ośrodka 
zdrowia, to nie będzie wiedział przyszły dzierżawca ile wynosi czynsz dzierżawy. Przyszli 
dzierżawcy powinni znać warunki. Moim zdaniem uchwała powinna być podjęta łącznie z 
punktem 4. 
Radna Krystyna Dey – skoro nie znamy terminu prywatyzacji, to po co dzisiaj ustalać stawki 
czynszu dzierżawnego. Prywatyzacja może być za rok czy za 2 lata.
Pani Krystyna Podgórska -  uważam,  że czas dodatkowej dyskusji nad projektem uchwały 
został wyczerpany . W związku z tym przedkładam do Państwa decyzji podjęcie tejże. 
Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem w/w uchwały?
Głosowanie
za – 4
przeciw – 5
wstrzymujące – 3
Przewodnicząca Rady Gminy -  Rada Gminy negatywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały.

ad.5.6. sprzedaży nieruchomości położonej w Kierzkowie, Miłowie i Hucie Dolnej 
wchodzących w skład gminnego zasobu nieruchomości.
Wójt Gminy -  są to działki w Studium Zagospodarowania… przeznaczone pod zabudowę. W 
naszym budżecie mamy zaplanowaną  sprzedaż  tych działek.
Przewodniczący Komisji gospodarczej -  wyraził pozytywną opinię komisji do w/w projektu 
uchwały.
Radni uwag nie zgłosili.
Przewodnicząca Rady Gminy -  poddała pod głosowanie w/w uchwałę.
Jednogłośnie radni w/w uchwałę przyjęli. ( 12 głosów za).
Pani Krystyna Podgórska – stwierdzam, że Rada Gminy Przywidz podjęła w/w uchwałę. ( w 
zał. uchwała Nr IX/85/2007).

ad.5.7. w sprawie przyjęcia Systemu Profilaktyki i Opieki Nad Dzieckiem i Rodziną na 
lata 2007-2013.
Pani Teresa Baski – Kierownik GOPS w Przywidzu-  przedstawiła uzasadnienie do w/w 
uchwały. ( w zał.) 
Przewodnicząca Rady Gminy – zapytała czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag nie wniesiono.
Przewodniczący Komisji społecznej – wyraził pozytywna opinię komisji do w/w projektu 
uchwały.
Głosowanie
Jednogłośnie radni podjęli w/w uchwałę. 
Pani Krystyna Podgórska – stwierdziła, że Rada Gminy Przywidz podjęła w/w uchwałę. ( w 
zał. uchwała Nr IX/86/2007).

ad5.8. przyjęcia Strategii Integracji i Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy 
Przywidz na lata 2007-2013.
Wyjaśnień do w/w uchwały udzieliła Pani Teresa Baski- Kierownik GOPS ( w zał.).



Uwag radni nie wnieśli. 
Pan Jerzy Migas – Komisja społeczna przyjęła w/w projekt uchwały bez uwag.
Pytań nie zgłoszono.
Przewodnicząca Rady Gminy – poddała pod głosowanie projekt w/w uchwały.
Radni przy 12 głosach za, przyjęli w/w uchwałę.
Pani Krystyna Podgórska – stwierdzam, że Rada Gminy Przywidz przyjęła w/w uchwałę. ( w 
zał. uchwała Nr IX/87/2007).

ad.5.9. w sprawie zmiany budżetu Gminy Przywidz na 2007 rok.
Pani Maria Piotrowiak – Skarbnik Gminy – przedstawiła uzasadnienie dokonania zmian w 
budżecie na 2007 rok ( w zał.)
Dokonuje się zmian w budżecie Gminy Przywidz:

1. Po stronie dochodów, zwiększenie planu dochodów o kwotę 16.340 zł.
2. Po stronie wydatków, zwiększenie planu wydatków o kwotę – 151.400 zł i 

zmniejszenie planu wydatków o kwotę – 306.836 zł

Po dokonanych zmianach budżet gminy Przywidz na 2007 rok wynosi:
1. dochody budżetowe - 13.451.292 zł
2. wydatki budżetowe - 14.490.878 zł.

Przewodnicząca Rady Gminy -  zapytała czy są uwagi do w/w projektu uchwały?
Radni uwag nie wnieśli.
Opinia komisji gospodarczej była pozytywna.
Głosowanie
Za – 11
przeciw- 0
wstrzymujące – 1
Pani Krystyna Podgórska – stwierdzam, że Rada Gminy Przywidz podjęła w/w uchwałę . ( w 
zał. uchwała Nr IX/88/2007)

ad.5.10. w sprawie współpracy partnerskiej z Gminą Burghaslach w Niemczech.
Wójt Gminy – omówiła projekt w/w uchwały. Delegacja z gminy Burghaslach była u nas 2 
razy. My również odwiedziliśmy  gminę niemiecką. Obie gminy są przyjaźnie do siebie 
nastawione. Mają wiele wspólnych cech, min. położenie, krajobraz, kierunki rozwoju, liczbę 
ludności. Gminy są zainteresowane wspólną współpracą. Delegacja z Niemiec przyjeżdża do 
nas we wrześniu. Jest propozycja podpisania porozumienia  o współpracy pomiędzy Gminą 
Przywidz a Gminą Burghaslach. 21 września br. będzie u nas pani konsul i wówczas chcemy 
podpisać porozumienie. Do podpisania współpracy potrzebna jest uchwała Rady dot. 
współpracy partnerskiej. 
Radny Jerzy Jusiak – radni otrzymali projekt porozumienia.  Jest zapis w porozumieniu …” 
strony będą się regularnie kontaktować…’ Czy w związku z tym powstanie jakaś komórka do 
kontaktu.? Jakie dodatkowe koszta poniesiemy z tego tytułu?
- w § 6 jest zapis ..” strona udająca się opłaca koszty swojej podróży do umówionego miejsca 
pobytu oraz strona przyjmująca opłaca koszty pobytu delegacji na miejscu..” Jak ta sprawa 
będzie kontrolowana?
Wójt Gminy -   nie zamierzamy powołać stanowiska  ds. kontaktu.  Będą robić to pracownicy 
w ramach swoich obowiązków. Jeśli chodzi o spotkania, to one  będą realizowane zgodnie z 
harmonogramem współpracy. Jeśli chodzi o wyjazdy, to przyjęło się w wielu gminach, że 
strona, która wyjeżdża ponosi koszty dojazdu. Gmina przyjmująca gości zapewnia nocleg i 



wyżywienie. Jeśli chodzi o wymianę młodzieży, zamierzamy spotkać się w tej sprawie z 
dyrektorami szkół i przedstawicielami oświaty z Burghaslach. 
Przewodnicząca Rady Gminy – czy są jeszcze pytania?
Nie zgłoszono.
Przystąpiono do głosowania
za – 11
przeciw-0
wstrzymujące – 1
Pani Krystyna Podgórska – stwierdzam, że Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę. ( w zał. 
uchwała Nr IX/89/2007) 

ad.6. Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy Przywidz.
Pan Andrzej Rogowski – mieszkaniec Przywidza -  3-4 lata temu Pani Wójt Gminy podpisała 
umowę partnerską  jedną z gmin w państwie Kirgistan. Jak wygląda współpraca między tym 
okręgiem a Gminą Przywidz? Czy były wizyty z naszej strony w Kirgistanie?  Jakie są efekty 
tej współpracy?
Wójt Gminy -  Gmina Przywidz podpisała porozumienie pomiędzy naszą Gminą a 
Kirgistanem.  Jak zapewne Państwo się orientujecie w Kirgistanie były poważne przemiany 
polityczne, zmiana władz. Współpraca polegać miała na pisaniu wspólnych wniosków, ale w 
tym temacie nic nie zrobiono. Na następnej sesji wystąpimy a uchylenie uchwały w tym 
zakresie, gdyż tamta strona nie jest zainteresowana dalszą współpracą z nami. 
Sołtys Wiesław Spisak – Stara Huta – czy w gminie niemieckiej są sołtysi?
Pani Anna Kubiak – Sekretarz Gminy -  już przygotowujemy zaproszenia dla sołtysów. W 
chwili obecnej przygotowujemy ostatnie zmiany w programie. Nie mamy do tej pory 
określonej liczby osób z tamtej strony. 
Pan Lucjan Kotyński -  prosił o zamontowanie lampy ulicznej na ulicę Wł. Łokietka przy 
swojej posesji, gdyż w tym miejscu jest ciemno. Mieszkańcy z ulicy mają lampy a koło mojej 
posesji jest przerwa.
Wójt Gminy -  w tej sprawie sołtys albo rada sołecka niech złoży wniosek do budżetu na 2008 
rok. 
Innych pytań nie zgłoszono.

ad.7. Wnioski i oświadczenia radnych.
Nie zgłoszono.

ad.8 Przewodnicząca Rady Gminy -  zakończyła obrady IX zwyczajnej sesji Rady Gminy, 
dziękując obecnym za przybycie.

Na tym protokół zakończono:
Protokołowała: G. Pożoga 


